

The conditions of admission

## PREPARATORY DEPARTMENT FOR FOREIGN CITIZENS

Head of the preparatory Department for foreign citizens Alkadarskaya Sakinat Adolfovna

The main task of the Preparatory Department for Foreign Citizens is to support the preparation of foreign citizens who do not speak Russian or with insufficient knowledge of the Russian language for development of basic professional programs in Russian. To learn on the Preparatory department admits persons who have no education at all below the average general or professional average, confirmed by the relevant document.

Training period:

October 2020 – August 2021 (as groups are formed).

### **List of subjects studied:**

Educational program	List of disciplines	The cost of training
Russian as a foreign language	Russian language, Biology Chemistry, Physics	85 000

The purpose of the program: preparation of foreign citizens for admission to DSMU (medical universities), to master the main professional programs in

Russian. Students are prepared to take exams in biology, chemistry, physics and entrance exams in these disciplines. Please note that the exams successfully

passed at the preparatory department are not forms of entrance tests to the university. Training is carried out in groups of 5 to 10 people.

The first two months are completely devoted to learning Russian - 30

hours a week. Then classes in general educational disciplines are introduced. All classes are held in the academic building of DSMU. Students live in a modern student hostel.

Period of study:

September – July (as groups are formed). Admission is conducted only for extra-budgetary places (under the agreement on education for training on additional educational programs).

Foreign citizens who have successfully completed the additional educational program and successfully passed the final exam receive a Certificate of completion of the Preparatory Department of Dagestan State Medical University.

Students who have not completed training in an additional general education program receive, upon their written application a certificate of the established sample with a list of the subjects studied and their scope.

**The period of submission of documents for enrollment: 05.07.2021 - 20.12.2021.**

To study at the Preparatory Department, you must:

1. Fill out the application.
2. Prepare a copy of the national passport with a notarized translation into Russian (all pages). The passport must be valid at least for 18 months from the start of the training.
3. Prepare a copy of the document on secondary education with a notarized translation into Russian (all pages).
4. Send the application form and scans of the documents by e-mail: [podgot-dgmu@yandex.ru](mailto:podgot-dgmu@yandex.ru).
5. Then, in the reply letter, you will receive a Contract for training at the Preparatory Department for Foreign Citizens.
6. Send a scan of the signed contract by e-mail: podgot - [dgmu@yandex.ru](mailto:podgot-dgmu@yandex.ru)

Foreign citizens are required to inform about the date and time of arrival by phone or by e-mail: [podgot-dgmu@yandex.ru](mailto:podgot-dgmu@yandex.ru)

7. Registration of invitations to enter the Russian Federation is carried out only for applicants recommended by the management of the Preparatory Department for enrollment.

8. It is necessary to apply to Embassy or Consulate of the Russian Federation in your country for registration an entry study visa after receiving an invitation from the university.

After arriving in Makhachkala, during the first working day ,report to the university for the preparatory department for foreign citizens with the following documents:

- national passport;
- notarized translation of the national passport;
- certificate of secondary education;
- notarized translation of the document on secondary education;
- migration card (issued at the border);
- a medical certificate indicating that the student has no medical contraindications - for studying and staying in the Russian Federation with a period of examination of no more than 3 months, as well as a certificate of vaccination (for those who need a hostel);
- notarized translation of the medical certificate, as well as the certificate of vaccination ;
- 6 photos (3×4 cm).

All foreign citizens who come to the Russian Federation to study must obtain a medical insurance policy.

Submission of documents:Address: Makhachkala, Engels street 47, Dean's office of the preparatory Department. e-mail: [podgot-dgmu@yandex.ru](mailto:podgot-dgmu@yandex.ru)

## **Условия поступления**

Основной задачей Подготовительного отделения для иностранных граждан является сопровождение подготовки иностранных граждан, не владеющих русским языком, или с недостаточным знанием русского языка, к освоению основных профессиональных программ на русском языке. К обучению на Подготовительном отделении допускаются лица, имеющие образование не ниже среднего общего или среднего профессионального, подтвержденное соответствующим документом.

### **Период обучения:**

октябрь 2020 г. – август 2021 г. (по мере формирования групп).

### **Обучение осуществляется в очной форме.**

Слушателям Подготовительного отделения для иностранных граждан предоставляется общежитие.

В 2020/21 учебном году прием ведется только на внебюджетные места (по договору об оказании платных образовательных услуг).

### **Перечень изучаемых дисциплин:**

<b>Образовательная программа</b>	<b>Перечень дисциплин</b>	<b>Стоимость обучения</b>
<b>Русский язык как иностранный</b>	Русский язык, биология, химия, физика	85 000 руб./год

Цель программы: подготовка иностранных граждан к поступлению в ДГМУ (медицинские вузы), к освоению основных профессиональных программ на русском языке. Обучающихся готовят к сдаче экзаменов по РКИ, биологии, химии, физике и вступительным экзаменам по этим дисциплинам. **Обращаем ваше внимание на то, что экзамены, успешно пройденные на подготовительном отделении, не являются формами вступительных испытаний в университет.**

Обучение осуществляется в группах от 5 до 10 человек.

Первые два месяца полностью посвящены изучению русского языка – 30 часов в неделю. Затем вводятся занятия по общеобразовательным дисциплинам. Все занятия проходят в учебном корпусе ДГМУ. Проживают студенты в современном студенческом общежитии. Период обучения: сентябрь – июль (по мере формирования групп). Прием ведется только на внебюджетные места (по договору об образовании на обучение по дополнительным образовательным программам).

Иностранцы граждане, успешно завершившие обучение по дополнительной образовательной программе и успешно прошедшие итоговую аттестацию, получают Сертификат об окончании Подготовительного отделения Дагестанского государственного медицинского университета.

Слушатели, не завершившие обучение по дополнительной общеобразовательной программе, получают, по их письменному заявлению, справку установленного образца с перечнем изученных дисциплин и их объёма.

**Период подачи документов для зачисления: 05.07.2021 г. – 20.12.2021 г.**

**Для обучения на Подготовительном отделении необходимо:**

1. Заполнить [заявление](#).
2. Подготовить копию национального паспорта с нотариально заверенным переводом на русский язык (все страницы). Срок действия паспорта должен составлять **не менее 18 месяцев с момента начала обучения**.
3. Подготовить копию документа о среднем образовании с нотариально заверенным переводом на русский язык (все страницы).
4. Форму заявления и сканы документов отправить по электронной почте: [podgot-dgmu@yandex.ru](mailto:podgot-dgmu@yandex.ru)
5. Затем в ответном письме вы получите Договор об обучении на Подготовительном отделении для иностранных граждан.
6. Скан подписанного договора отправить по электронной почте: [podgot-dgmu@yandex.ru](mailto:podgot-dgmu@yandex.ru)

Иностранцам гражданам необходимо сообщить о дате и времени прибытия по тел. +7(8722)67-19-67 либо по электронной почте: [podgot-dgmu@yandex.ru](mailto:podgot-dgmu@yandex.ru)

Оформление приглашений на въезд в Российскую Федерацию осуществляется только для поступающих, рекомендованных руководством Подготовительного отделения для зачисления.

После получения приглашения от университета обратиться в своей стране в Посольство или Консульство Российской Федерации для оформления въездной учебной визы в Махачкалу.

По прибытии в Махачкалу в течение первого рабочего дня явиться в университет на подготовительное отделение для иностранных граждан со следующими документами:

- национальный паспорт;
- нотариально заверенный перевод национального паспорта;
- документ о среднем образовании;
- нотариально заверенный перевод документа о среднем образовании;
- миграционная карта (выдается на границе);
- медицинский сертификат, свидетельствующий об отсутствии у учащегося медицинских противопоказаний для учебы и пребывания в РФ, со сроком обследования не более 3 месяцев, а также сертификат о прививках (для нуждающихся в общежитии);
- нотариально заверенный перевод медицинского сертификата, а также сертификата о прививках (для нуждающихся в общежитии);
- 6 фотографий (3×4 см).

Все иностранные граждане, приезжающие в Российскую Федерацию на учебу, должны получить медицинский страховой полис.

#### **Подача документов:**

Адрес: г. Махачкала, ул. Исмаилова А.И. (бывшая Энгельса), д. 47 г., деканат подготовительного отделения.

Тел.: +7(8722)67-19-67

e-mail: [podgot-dgmu@yandex.ru](mailto:podgot-dgmu@yandex.ru)

#### **Контакты**

Адрес: Российская Федерация, Республика Дагестан, г. Махачкала, ул.  
Исмаилова А.И. (бывшая Энгельса), д. 47 г, Дагестанский государственный  
медицинский университет, общежитие №4-5. Индекс: 367000, Тел.: